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Zápisnica 

z 37. zasadnutia Rady vlády Slovenskej republiky 

pre mimovládne neziskové organizácie, 

ktoré sa konalo dňa 23. apríla 2024 od 10.00 do 12.00 hod. v Hoteli Bôrik v Bratislave. 

 

Účasť na zasadnutí Rady vlády SR pre mimovládne neziskové organizácie (ďalej len „Rada vlády MNO“): 

 Z 52 členov s hlasovacím právom prítomných 44, z toho: 

o  Komora za verejnú správu 20, prítomných 15 – uznášaniaschopní, 

o  Komora za mimovládne neziskové organizácie 32, prítomných 29 – uznášaniaschopní, 

 5 pozvaných hostí + 1 doprevádzajúca osoba, 

 7 zamestnancov Úradu splnomocnenca vlády SR pre rozvoj občianskej spoločnosti (ďalej len 

„ÚSV ROS“). 

Program:  

1. Otvorenie, 

2. Schválenie vymenovania členov Rezortných rád, 

3. Stanovisko k zrušeniu úlohy C.1 z uznesenia vlády Slovenskej republiky č. 549 zo 7. septembra 

2022 ku Koncepcii rozvoja občianskej spoločnosti na Slovensku na roky 2022 – 2030 a Akčnému 

plánu Koncepcie rozvoja občianskej spoločnosti na Slovensku na roky 2022 – 2026, 

4. Rôzne, 

5. Záver. 

Zhrnutie rokovania v rámci jednotlivých bodov: 

1. Otvorenie 

Simona Zacharová, splnomocnenkyňa vlády SR pre rozvoj občianskej spoločnosti (ďalej len 

„splnomocnenkyňa“) odovzdala menovacie dekréty novým členom Rady vlády MNO.  

Splnomocnenkyňa otvorila 37. zasadnutie Rady vlády MNO a odovzdala slovo predsedovi Rady vlády 

MNO ministrovi vnútra SR Matúšovi Šutajovi Eštokovi. Ministerstvo vnútra Slovenskej republiky (ďalej 

len „MV SR“) vníma a plne podporuje aktivity ÚSV ROS. Rozvoj občianskej spoločnosti považuje za 

dôležitý, rovnako aj jej adekvátnu a cielenú podporu v prepojení na ochotu viesť otvorený a vecný 

dialóg s cieľom hľadať konsenzus. Občianska spoločnosť je rozmanitá a zasahuje do rozličných oblastí 

v spoločnosti. Úlohou MV SR je vytvárať také podmienky, aby mohla plniť svoje úlohy. Prioritou 

ministra vnútra SR je bezpečnosť obyvateľov Slovenskej republiky. Pri napĺňaní tejto priority sa 

podieľajú aj zložky občianskej spoločnosti, dobrovoľní hasiči a dobrovoľná požiarna ochrana SR. Úlohu 

prepájania dvoch sektorov, štátnej správy a neziskového sektora napĺňa ÚSV ROS a RV MNO. Obe 

inštitúcie majú podstatný význam pre celú spoločnosť. Minister vnútra SR pre neodkladné pracovné 

povinnosti predčasne opustil 37. zasadnutie RV MNO a prenechal jej vedenie splnomocnenkyni.  

Splnomocnenkyňa ocenila podporné slová ministra vnútra SR, ktorý vyslovil dôležitosť nielen ÚSV ROS, 

ale aj celej občianskej spoločnosti. Splnomocnenkyňa je pripravená a otvorená viesť konštruktívny 

dialóg a hľadať konsenzus. Víta vecnú kritiku, ktorá bude slúžiť na vylepšenie vecných a procesných 

problémov, ktoré budú mať dopad na zlepšenie podmienok pre občanov SR. Za jeden z kľúčových 

prvkov považuje aktívnu participáciu občanov. Občiansku spoločnosť nezaujímajú konflikty ani 
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rozbroje, zaujímajú ju efektívne riešenie problémov, dodržiavanie ľudských práv, spokojní a zaopatrení 

seniori, motivovaná a vzdelávajúca sa mládež, chránená príroda, či pokojný a plnohodnotný život na 

vidieku. Zároveň prítomných vyzvala k vzájomnej pomoci a kooperácii. Pogratulovala novým 

členom RV MNO – významným osobnostiam a popriala veľa úspechov.  

Splnomocnenkyňa na základe prezenčnej listiny skonštatovala, že RV MNO je uznášaniaschopná.  

Pred schválením oficiálneho programu zaradila splnomocnenkyňa do bodu rôzne:  

- uznesenie k zrušeniu dotačného programu na podporu ľudských práv; 

- informáciu k návrhu poslancov Národnej rady Slovenskej republiky Rudolfa Huliaka, Dagmar 

Kramplovej, Milana Garaja a Adama Lučanského na vydanie zákona, ktorým sa mení a dopĺňa 

zákon č. 213/1997 Z. z. o neziskových organizáciách poskytujúcich všeobecne prospešné služby 

v znení neskorších predpisov a ktorým sa menia a dopĺňajú niektoré zákony.  

Marcel Zajac navrhol vyčleniť pre uznesenie k zrušeniu dotačného programu na podporu ľudských práv 

samostatný bod, keďže toto uznesenie malo byť prerokovávané už aj na presunutej RV MNO 6.3.2024. 

Takisto aj informáciu k návrhu zmeny zákona č. 213/1997 Z. z. o neziskových organizáciách 

poskytujúcich všeobecne prospešné služby zaradiť ako samostatný bod programu. Komora MNO 

v predchádzajúcom období zaslala predsedovi RV MNO žiadosť o hlasovanie per rollam k tomuto 

návrhu zákona, ktoré sa však z časových dôvodov neuskutočnilo. RV MNO ako poradný orgán vlády 

môže dať vláde SR odporúčanie k tomuto návrhu zákona. Komora MNO navrhla ešte jeden vstup do 

bodu rôzne, a to predstavenie postoja ako zástupcovia občianskej spoločnosti vnímajú RV MNO a jej 

význam. Zástupcovia Komory MNO podporujú spoluprácu a diskusiu, očistenú od kultúrnych 

a ideologických vojen a vytváranie prijateľných podmienok pre celý ekosystém MNO, nielen tých, ktoré 

sú súčasťou Komory MNO.  

Splnomocnenkyňa prešla k hlasovaniu o programe 37. zasadnutia RV MNO.  

Výsledok hlasovania: 

 ZA - 43 hlasov  

 PROTI - 0 hlasov  

 ZDRŽAL  SA - 1 hlas  

Splnomocnenkyňa konštatovala, že program bol vo zverejnenej podobe prijatý.  

 

2. Schválenie vymenovania členov Rezortných rád 

Splnomocnenkyňa predstavila uznesenie RV MNO č. 1 z 23. apríla 2024 k Rezortnej rade Ministerstva 

pôdohospodárstva a rozvoja vidieka Slovenskej republiky. Nikto z prítomných nevzniesol žiadne 

pripomienky ani návrhy v diskusii a pristúpilo sa priamo k hlasovaniu.  

Výsledok hlasovania: 

 ZA - 44 hlasov  

 PROTI - 0 hlasov  

 ZDRŽAL  SA - 0 hlasov 

Splnomocnenkyňa konštatovala, že uznesenie č. 1 bolo prijaté.  
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Splnomocnenkyňa informovala, že uznesenie RV MNO k Rezortnej rade Ministerstva životného 

prostredia Slovenskej republiky (ďalej len „MŽP“) bolo krátko pred 37. zasadnutím RV MNO štátnym 

tajomníkom Filipom Kuffom stiahnuté z programu.  

Marcel Zajac ako zástupca Ekofóra požiadal prítomného štátneho tajomníka MŽP o vyjadrenie 

k stiahnutiu uznesenia. Zastúpenie v Rezortnej rade MŽP za Komoru MNO bolo schválené už pred 

trištvrte rokom. Následne malo MŽP nominovať členov tejto rezortnej rady. Zároveň požadoval jasné 

stanovisko zo strany MŽP, či má alebo nemá záujem o vznik Rezortnej rady a priestor na spoluprácu.  

Filip Kuffa ozrejmil, že nestiahli uznesenie k Rezortnej rade MŽP, ale bolo len presunuté na ďalšie 

zasadnutie RV MNO. Bude predmetom programu 38. zasadnutia RV MNO.  

Marcel Zajac doplnil, že ako zástupcovia občianskej spoločnosti pre oblasť životného prostredia budú 

radi spolupracovať s MŽP.  

Richard Medal doplnil, že procesne tento krok nie je v súlade s rokovacím poriadkom. Informácia 

o zmene programu a stiahnutí uznesenia mala byť predostretá RV MNO na začiatku pri schvaľovaní 

programu.  

 

3. Stanovisko k zrušeniu úlohy C.1 z uznesenia vlády Slovenskej republiky č. 549 zo 7. 

septembra 2022 ku Koncepcii rozvoja občianskej spoločnosti na Slovensku na roky 2022 – 

2030 a Akčnému plánu Koncepcie rozvoja občianskej spoločnosti na Slovensku na roky 2022 

– 2026 

Splnomocnenkyňa predstavila 3. bod programu a vyzvala prítomných k diskusii. V diskusii nezazneli 

žiadne pripomienky, otázky ani návrhy, preto sa prešlo priamo k hlasovaniu.   

Výsledok hlasovania: 

 ZA - 44 hlasov  

 PROTI - 0 hlasov  

 ZDRŽAL  SA - 0 hlasov 

Splnomocnenkyňa konštatovala, že uznesenie č. 2 bolo prijaté.  

 

4. Rôzne 

a) Uznesenie č. 3 k zrušeniu dotačného programu na podporu ľudských práv 

Splnomocnenkyňa predstavila 4. bod programu a vyzvala prítomných k diskusii.  

Marcel Zajac vyjadril sklamanie zo zrušenia dotačnej schémy na podporu ľudských práv, ktorá je pre 

mnohé MNO zásadná a dôležitá, zároveň sú prostriedky na túto dotačnú schému priamo alokované zo 

štátneho rozpočtu, čo zaručuje kontinuálny zdroj financovania. Táto téma bola diskutovaná aj na 

zasadnutí Rady vlády SR pre ľudské práva. Marcel Zajac požiadal prítomnú štátnu tajomníčku 

Ministerstva spravodlivosti SR (ďalej len „MS SR“) o poskytnutie aktuálnych informácií, či dotačná 

schéma je úplne zrušená, pozastavená alebo sa bude vyhlasovať nanovo. Zároveň upozornil na riziká, 

že mnohé aktivity v predkladaných projektoch sa plánovali realizovať na školách a počas letných 

prázdnin nebude možná ich implementácia, keďže prostriedky z dotačnej schémy je nevyhnutné 

čerpať a zúčtovať do konca roka 2024.   
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Katarína Roskoványi uviedla, že aktuálne stále prebieha na MS SR audit dotačnej schémy na podporu 

ľudských práv a nie je možné poskytnúť konečné informácie. Doplnila, že predmetná dotačná schéma 

bola zrušená a po ukončení auditu bude vyhlásená nová výzva.   

Juraj Lizák sa dopýtal, či nová výzva bude reflektovať už predchádzajúci výberový proces k dotačnej 

schéme. Zrealizované bolo prvé kolo, teda výber podaných projektov. Nasledovať malo druhé kolo a 

to vypočutie úspešných grantistov.  

Katarína Roskoványi ozrejmila, že výzva k predmetnej dotačnej schéme bola zrušená a v krátkom čase 

bude vyhlásená nová výzva. Prihlásiť sa môžu žiadatelia aj s projektmi, ktoré boli predložené 

v prechádzajúcej zrušenej výzve. Budú sa snažiť celý výberový proces zrealizovať v krátkom čase, aby 

sa projekty stihli v roku 2024 implementovať.  

Marcel Zajac ako predkladateľ uznesenia č. 3 k zrušeniu dotačného mechanizmu na podporu ľudských 
práv navrhol z predmetného dokumentu vypustiť bod B a to „uskutočniť konzultácie s poradnými 
orgánmi vlády Slovenskej republiky (Rada vlády Slovenskej republiky pre ľudské práva, národnostné 
menšiny a rodovú rovnosť a Rada vlády Slovenskej republiky pre mimovládne neziskové organizácie) 
pred tak závažnými rozhodnutiami, akými sú zrušenia dotačných schém“, keďže tieto konzultácie už 
boli uskutočnené a tento bod považuje za bezpredmetný. Zároveň navrhol, aby sa pri tvorbe dotačnej 
schémy zúčastňovali aj odborníci z praxe, či už z RV MNO ale i Rady vlády SR pre ľudské práva. 
Z prítomných zástupcov občianskej spoločnosti by sa k téme odborne vedeli vyjadriť Zuzana Magurová 
a Zuzana Homer.  
 
Martin Giertl podotkol, že RV MNO môže zriadiť pracovnú skupinu len pod Radou samotnou, nie pod 

MS SR. Ak je cieľom zabezpečiť účasť zástupcov z RV MNO v pracovnej skupine, je potrebné predmetný 

bod C preformulovať.  

Marcel Zajac vysvetlil, že v záujme Komory MNO je zabezpečiť participatívny proces pri tvorbe 

dotačnej schémy. Komora MNO požiadala MS SR o zriadenie pracovnej skupiny. Marcel Zajac zároveň 

uviedol vôľu nominovať zástupcov z občianskej spoločnosti do tejto pracovnej skupiny.  

Katarína Roskoványi  doplnila, že ak bude potrebné zriadiť pracovnú skupinu, MS SR ju zriadi. Keďže 

sa nebude meniť dotačný systém ani jeho podmienky, bude sa len vyhlasovať nová výzva, priestor na 

vznik pracovnej skupiny nevníma ako relevantný.  

Martin Halás navrhol zmeniť slovo „požaduje“ na slovo „odporúča“, pretože RV MNO ako poradný 

orgán nemôže žiadať, len odporúčať vláde SR a iným rezortom štátnej správy.  

Filip Kuffa súhlasil s predchádzajúcim rečníkom ohľadom zámeny slov z „požaduje“ na „odporúča“ 

a zároveň pre nejednoznačnosť textácie uznesenia a jeho úpravy navrhol o uznesení nehlasovať.  

Marcel Zajac doplnil, že na RV MNO je bežné v priebehu zasadnutia po vzájomnej dohode všetkých 

zúčastnených meniť obsah uznesenia. Keď sa uznesenie tvorilo, situácia bola iná. Taktiež doplnil, že 

z bodu C uznesenia č. 3 navrhuje vypustiť časť o Rezortnej rade, z dôvodu nefunkčnosti.   

Splnomocnenkyňa ukončila diskusiu a vyzvala prítomných k hlasovaniu o hlasovaní. Za hlasoval ten, 

kto chcel v ďalšom kroku vyjadriť svoj názor k uzneseniu č. 3.  

Výsledok hlasovania: 

 ZA - 24 hlasov  

 PROTI - 7 hlasov  

 ZDRŽAL  SA - 13 hlasov 
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Splnomocnenkyňa konštatovala, že sa bude hlasovať o uznesení č. 3 k zrušeniu dotačného programu 

na podporu ľudských práv.  

Martin Giertl požiadal o upresnenie znenia uznesenia č. 3, o ktorom sa bude hlasovať.  

Filip Kuffa navrhol o hlasovaní nehlasovať a vrátiť návrh naspäť predkladateľovi.  

Katarína Roskoványi navrhla doplniť do uznesenia formuláciu „zvážiť“ zriadenie.  

Splnomocnenkyňa vyzvala predkladateľa k predneseniu finálneho znenia uznesenia č. 3 k zrušeniu 

dotačného programu na podporu ľudských práv. 

Finálne znenie uznesenia č. 3:  

Rada vlády Slovenskej republiky pre mimovládne neziskové organizácie  
 

A) navrhuje ministrovi spravodlivosti Slovenskej republiky 

 zachovať podporné mechanizmy v oblasti ľudských práv, ktoré zabezpečia implementáciu 
aktivít zameraných na rozličné oblasti Dohovoru o ochrane ľudských práv a základných slobôd 

B) odporúča Ministerstvu spravodlivosti Slovenskej republiky zvážiť 

 zriadenie pracovnej skupiny, ktorá pripraví návrh podporných mechanizmov pre oblasť 
ľudských práv.  

 
Splnomocnenkyňa vyzvala prítomných k hlasovaniu o uznesení č. 3 k zrušeniu dotačného programu na 

podporu ľudských práv.  

Výsledok hlasovania: 

 ZA - 43 hlasov  

 PROTI - 0 hlasov  

 ZDRŽAL  SA - 1 hlasov 

Splnomocnenkyňa konštatovala, že uznesenie č. 3 bolo prijaté.  

b) Uznesenie č. 4 k návrhu poslancov Národnej rady Slovenskej republiky Rudolfa Huliaka, 

Dagmar Kramplovej, Milana Garaja a Adama Lučanského na vydanie zákona, ktorým sa mení 

a dopĺňa zákon č. 213/1997 Z. z. o neziskových organizáciách poskytujúcich všeobecne 

prospešné služby v znení neskorších predpisov a ktorým sa menia a dopĺňajú niektoré 

zákony.  

Bystrík Antalík predniesol stručné vyjadrenie k návrhu novely zákona. Minister vnútra SR 

a splnomocnenkyňa reflektovali na diskusiu, ktorá vznikla ohľadom pripravovanej novely zákona č. 

213/1997 o neziskových organizáciách ako aj argumentáciu Súdneho dvora EÚ, organizácií združených 

v Platforme pre demokraciu ohľadom označovania MNO za organizácie so zahraničnou podporou. 

Cesta nálepkovania MNO nie je vhodná. Zároveň boli vnímané aj požiadavky medzinárodných 

organizácií, ktorých je SR členom. ÚSV ROS navrhol ísť cestou moderného európskeho zákona, ktorý 

by podporoval transparentnosť.  Návrh zákona navrhol realizovať participatívne za účasti relevantných 

aktérov. Bol požiadaný Inštitút správnych a bezpečnostných analýz MV SR o vypracovanie právnych 

analýz o MNO v zahraničí, členských krajín EÚ a tretích krajín. Cieľom ÚSV ROS je vypracovanie návrhu 

zákona, ktorý bude všeobecne akceptovaný.  
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Marcel Zajac navrhol v uznesení č. 4 upraviť slovo „požaduje“ na slovo „odporúča“, tak ako to bolo 

v predchádzajúcom uznesení.  

Martin Halás poznamenal, že predmetný zákon je v gescii MV SR. Tento návrh zákona predstavoval 

zásadný politický vstup do fungovania MNO, ktorý priniesol emócie a vášne, nie úplne vhodné na pôde 

RV MNO. Považoval za dostatočné, že minister vnútra SR vyjadril svoje stanovisko k návrhu novely 

tohto zákona, ktorý bude v budúcnosti participatívne pripravovať a bude zahŕňať aj moderné prvky. 

Nepovažoval za aktuálne vyjadrovať sa k tejto novele zákona.   

Juraj Lizák doplnil, že je potrebné sa vyjadriť práve k tomuto návrhu novely zákona, keďže iný návrh 

z dielne MV SR aktuálne nebol na stole. Predmetný návrh novely zákona má negatívny vplyv aj na 

detské a mládežnícke organizácie vykonávajúce aktivity podporované aj z medzinárodných zdrojov. 

Tieto organizácie sú súčasťou medzinárodných sietí s vlastnými dotačnými schémami (Saleziáni, 

nízkoprahové centrá, dobrovoľnícke centrá, letné aktivity) a zastrešujú aktivity pre 30 – 50 tisíc ľudí na 

Slovensku. Priestor na RV MNO považoval za vhodný na vyjadrenie názoru na návrh novely zákona. 

Zásah do fungovania MNO vychádzajúci z návrhu novely zákona vnímal ako najvýznamnejší za 

posledných 30 rokov.  

Filip Kuffa uviedol, že nebude za predmetné uznesenie hlasovať. Priestor na pripomienkovanie v rámci 

legislatívneho procesu návrhu novely zákona považoval za dostačujúci v druhom čítaní v parlamente.  

Dalibor Jurášek, poradca predsedu vlády pre občiansku spoločnosť vyzval k zmierneniu slovníka 

o poškodzovaní MNO. Považoval za štandard, aby občania poznali zdroje financovania organizácií 

s politickým vplyvom. Zároveň doplnil, že nie je cieľom novely zákona zaťažovať napríklad mládežnícke 

organizácie nadbytočnou byrokraciou a sú vítané návrhy a vylepšenia tohto návrhu novely zákona. 

Z programového vyhlásenia vlády SR vyplynula požiadavka, aby financovanie MNO podieľajúcich sa na 

tvorbe verejných politík boli transparentné.   

Klára Orgovánová na základe svojich dlhoročných skúseností z oblasti MNO vnímala, že tvorca návrhu 

novely zákona mal jasnú predstavu pri kreovaní návrhu. Jednou z úloh MNO je vyjadrovať sa 

k politickému životu v krajine. Mnohé MNO od roku 1990 financovali svoje aktivity zo zahraničných 

zdrojov, keďže iné zdroje neboli k dispozícii (napríklad štipendiá pre rómske deti). Tento návrh novely 

zákona sa dotýka všetkých MNO. Všetky neziskové organizácie sú povinné predkladať výročné správy 

a dokladovať všetky finančné zdroje, ktoré obdržali za daný rok a zverejňovať donorov. Ak je zámerom 

obmedziť vplyv a činnosť niektorých konkrétnych organizácií, je potrebné osloviť priamo tieto 

organizácie a s nimi diskutovať, nerealizovať plošné opatrenia na celý tretí sektor.  

Elena Marušáková upriamila pozornosť na skupinu neziskových organizácií, ktoré síce figurujú pod 

touto právnou formou, ale vykonávajú podnikateľskú činnosť (rôzne formy poradenstva). Tento jav 

priniesol negatívne svetlo na všetky MNO. Práve tieto organizácie svojou činnosťou nedodržiavali 

zákonné normy pre neziskové organizácie, bez transferového oceňovania. 

Zuzana Magurová poznamenala, že väčšina ľudskoprávnych aktivít je financovaná z Nórskych fondov 

a predmetná novela zákona by zasiahla všetky ženské organizácie.  

Dalibor Jurášek označil ako prirodzené, že MNO  zasahujú do spoločenského diania. Nie je cieľom 

návrhu novely zákona obmedzovať vyjadrovanie MNO k podpore jednotlivých politických aktérov, ale 

považuje za dôležité poznať zdroje financovania týchto organizácií. Tento návrh novely zákona sa nemá 

vzťahovať na väčšinu MNO, ktoré by mali byť uvedené ako výnimky v tomto zákone. Občianske 

združenia nemajú také povinnosti ako neziskové organizácie. Napríklad združenie Globsec s výrazným 

politickým lobingom je financované primárne zo zahraničných prostriedkov.   
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Milada Dobrotková uviedla, že mnohí poskytovatelia sociálnych služieb, ktorí sa starajú o odkázané 

osoby, získavajú zdroje zo zahraničia od detí týchto odkázaných osôb. Limit 5000 eur je veľmi nízky 

a poskytovatelia sociálnych služieb by ho naplnili v priebehu pár mesiacov. Zároveň požiadala tých, 

ktorí budú súčasťou pracovnej skupiny pri tvorbe novely zákona, aby zohľadnili aj činnosť 

poskytovateľov sociálnych služieb.  

Zuzana Homer poznamenala, že zastupuje zahraničnú politickú organizáciu a poďakovala za priestor 

na vyjadrenie. Navrhla pri vypracovaní analýzy zamerať sa okrem tretích krajín ako sú Rusko a USA aj 

na moderné európske krajiny, napríklad Nemecko a nie Maďarsko. V Nemecku a Českej republike bol 

pred niekoľkými rokmi prijatý zákon, ktorý umožnil zakladanie politických nadácií prepojených na 

konkrétne politické strany. Tento systém môže predstavovať inšpiráciu aj pre slovenskú legislatívu 

a nezasahoval by do množstva MNO, ktoré poskytujú všeobecne prospešné služby.  

Splnomocnenkyňa doplnila, že je cieľom MV SR aj ÚSV ROS vytvoriť moderný európsky zákon, ktorý sa 

bude inšpirovať práve európskou legislatívou a nie je jeho úmyslom nálepkovať MNO.  

Marcel Zajac doplnil nevyhnutnosť priestoru na diskusiu, pretože táto téma prináša mnoho pohľadov 

a názorov, existuje veľké množstvo príkladov dobrej praxe. Ďalej vyjadril nevyhnutnosť vyjadriť sa 

prostredníctvom uznesenia k tomuto návrhu novely zákona, pretože po prvom čítaní bude požiadaná 

vláda o vyjadrenie svojho stanoviska. Vyzval k vyjadreniu nesúhlasu s poslaneckým návrhom 

a podpore participatívnej tvorby novely zákona pod gesciou MV SR riadnym legislatívnym procesom. 

Zároveň podotkol, že je potrebné vnímať rozdiel medzi straníckou a verejnou politikou. Zrušenie MNO 

navrhol nedávať do kompetencií MV SR.  

Branislav Mamojka uviedol, že ich strešná organizácia zastupuje 18 organizácií, ktoré sa venujú 

podpore osôb so zdravotným postihnutím. Ich prácu označil za politickú, pretože podporujú záujmy 

osôb so zdravotným postihnutím, no nepodporujú žiadnu politickú stranu. Svojimi aktivitami vstupujú 

do tvorby verejných politík, legislatívy a zúčastňujú sa legislatívnych procesov. V nedávnej dobe 

prostredníctvom finančných zdrojov zo zahraničia pomáhali osobám so zdravotným postihnutím na 

Ukrajine. Taktiež pravidelne pripomienkujú cez Slov-Lex legislatívne návrhy v MPK. Podľa 

predstaveného návrhu novely zákona je aj Fórum osôb so zdravotným postihnutím politická 

organizácia s financovaním zo zahraničných zdrojov.  

Martin Halás navrhol nepoužívať slová s negatívnou konotáciou, teda vyjadrovať nesúhlas, ale 

navrhnúť uznesenie, v ktorom by boli uvedené základné body, ktoré by mal návrh novely zákona 

obsahovať. Zároveň vzniesol požiadavku k tomu, aby sa RV MNO otvorila pre všetky existujúce 

občianske združenia (cca 42 000 o.z.), podporili sa aj regionálne štruktúry a tým sprístupnila celá 

činnosť štátu pre MNO. Ďalej vyzval splnomocnenkyňu k vytvoreniu zoznamu projektov, ktoré sa 

realizovali v minulosti pre podporu MNO na všetkých rezortoch. Časové obdobie nespresnil.  

Marcel Zajac uviedol, že návrh novely zákona neprišiel od MNO, ale ako návrh poslancov. RV MNO sa 

vyjadruje k aktuálnemu návrhu novely zákona a vyjadruje nesúhlas. Komora MNO je za riadny 

legislatívny proces a diskusiu k novele zákona o MNO.   

Ján Orlovský uviedol, že v predchádzajúcom období, keď pôsobil na Migračnom úrade MV SR, boli 

aktivity zamerané na podporu odídencov z Ukrajiny financované výlučne zo zahraničných zdrojov. 

S cieľom nálepkovať organizácie, ktoré prijímajú zdroje zo zahraničia, by mal byť aj štát označený za 

zahraničného agenta, keďže mnohé svoje aktivity financuje zo zahraničných zdrojov. Často sa zamieňa 

stranícka a verejná politika.   
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Klára Orgovánová uviedla, že pri návrhu novely zákona nikto nediskutoval s MNO. Tie sa cítili dotknuté 

na základe tvrdenia, že je nevyhnutné ich sledovať, pretože môžu mať negatívny vplyv na spoločnosť. 

V rámci svojej MNO poskytovala pomoc Rómom z Ukrajiny a taktiež boli financovaní zo zahraničných 

zdrojov. Návrh novely zákona považovala za stranícky, vyjadrila s ním nesúhlas, požiadala o jeho 

stiahnutie z parlamentu.  

Tomáš Tahotný doplnil, že rokovací poriadok neumožňuje stiahnuť bod z programu, dá sa o návrhu 

hlasovať.   

Branislav Mamojka navrhol ponechať v uznesení formuláciu „nesúhlasí“.   

Branislav Kováčik podotkol, že v bode A uznesenia č. 4 nie je správne uvedený čl. 31 Legislatívnych 

pravidiel vlády. Podľa neho, RV MNO zaväzuje vládu konať skôr ako môže vláda reálne do tohto procesu 

stúpiť.  

Daniel Kaba uviedol, že v rámci strešnej organizácie Ambrela zastupuje 31 organizácií poskytujúcich 

humanitárnu pomoc a rozvojovú spoluprácu. Návrh novely tohto zákona sa dotýka všetkých organizácií 

v tejto platforme, pretože pri poskytovaní rozvojovej pomoci v zahraničí, ktorá vyplýva z povinností 

Slovenskej republiky sú vo veľkej miere využívané aj zdroje zo zahraničia. Ďalej položil otázku, kedy je 

vhodné podľa prítomných vstupovať do procesu pripomienkovania poslaneckého návrhu novely 

zákona, po druhom, treťom čítaní? Z tohto procesu bola úplne vylúčená odborná verejnosť. 

Prerokovanie novely zákona v parlamente nenahradí diskusiu odbornej verejnosti a obchádza sa aj 

MPK. Zároveň reagoval na predchádzajúcich predrečníkov ohľadom politických vyhlásení. Podľa jeho 

názoru majú MNO právo vyjadrovať sa k veciam verejným. Vyjadrenia na pôde RV MNO považoval za 

apolitické. Ako príklad uviedol priamu podporu Michala Kotiana z JDS pre Petra Pellegriniho 

v prezidentských voľbách. Platforma Ambrela nikdy nevyjadrila podporu žiadnemu politickému 

aktérovi.  

Martin Giertl navrhol zjednodušiť uznesenie na jeden bod, v ktorom RV MNO vyjadrí nesúhlas 

s poslaneckým návrhom zákona. Je potrebné otvoriť diskusiu k tejto téme na inej úrovni a v inom 

priestore.  

Marcel Zajac vyjadril obavu, ak sa vynechá bod B a predseda RV MNO nebude tlmočiť vláde SR 

vyjadrenie nesúhlasu RV MNO k uzneseniu č. 4. Navrhol upraviť formuláciu „poveruje“ na „odporúča“.  

Branislav Kováčik doplnil, že uznesenia sa majú schvaľovať v takej forme, aby boli reálne vykonateľné.   

Martin Halás navrhol uviesť ako odporúčanie do uznesenia stanovisko prezentované ÚSV ROS.  

Alžbeta Gregorová Brozmanová ozrejmila, že k predloženému poslaneckému návrhu vyjadrujú 

nesúhlas a nesúhlasila s alternatívnym znením uznesenia.  

Peter Papšo požiadal o ujasnenie znenia, o ktorom sa bude hlasovať.  

Splnomocnenkyňa uviedla, že ÚSV ROS pripraví na audit projekty od 2020 – 2024 a výsledky bude 

prezentovať na najbližšej RV MNO. Zároveň navrhla predmetné uznesenie č. 4 stiahnuť a prepracovať, 

prípadne hlasovať per rollam.  

Marcel Zajac navrhol hlasovať o uznesení č. 4 na 37. zasadnutí RV MNO o oboch bodoch programu.  

Splnomocnenkyňa vyzvala prítomných k hlasovaniu o uznesení č. 4 k návrhu poslancov Národnej rady 

Slovenskej republiky Rudolfa Huliaka, Dagmar Kramplovej, Milana Garaja a Adama Lučanského na 

vydanie zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 213/1997 Z. z. o neziskových organizáciách 
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poskytujúcich všeobecne prospešné služby v znení neskorších predpisov a ktorým sa menia a dopĺňajú 

niektoré zákony v nasledujúcom znení: 

Rada vlády Slovenskej republiky pre mimovládne neziskové organizácie  
 

A) odporúča 

 aby vláda Slovenskej republiky vyjadrila nesúhlas s uvedeným návrhom pri prerokovaní 
poslaneckého návrhu zákona  

B) odporúča predsedovi Rady vlády Slovenskej republiky pre mimovládne neziskové 
organizácie  

 aby tlmočil stanovisko Rady vlády Slovenskej republiky pre mimovládne neziskové 
organizácie na zasadnutí vlády Slovenskej republiky, na ktorom sa bude prerokovávať 
uvedený návrh zákona a v prípade potreby prizval zástupcov Komory mimovládnych 
neziskových organizácií na rokovanie vlády Slovenskej republiky k uvedenému bodu. 

 

Výsledok hlasovania: 

 ZA - 24 hlasov  

 PROTI - 1 hlasov  

 ZDRŽAL  SA - 19 hlasov 

Splnomocnenkyňa konštatovala, že uznesenie č. 4 bolo prijaté.  

Marcel Zajac poďakoval všetkým prítomným za tolerantnosť a diskusiu. Na ďalšom zasadnutí RV MNO 

by rád odprezentoval postoj Komory MNO k dôležitosti RV MNO.  

Na záver splnomocnenkyňa poďakovala všetkým prítomným za účasť a konštruktívnu diskusiu.  
Zároveň RV MNO informovala o plánovaných termínoch konania nasledujúcich zasadnutí RV MNO: 

 38. zasadnutie – 24. septembra 2024 

 39. zasadnutie – 3. decembra 2024  

 
 
V Bratislave, dňa 3. mája 2024 
 
 
 
Zápis pripravila: Lucia Švecová 
Schválila: Simona Zacharová 
 

 

 


